

国家质量监督检验检疫总局特种设备许可办公室公告(第 15 号)

关于启用“特种设备境外行政许可系统” 的公告

各境外特种设备制造许可申请单位：

为落实《关于调整改革特种设备行政许可工作的公告》（总局 2009 年第 67 号公告）及《关于实施特种设备行政许可调整改革工作有关问题的通知》（国质检特〔2009〕478 号）的相关要求，进一步提升行政许可工作效率，方便申请人办理特种设备行政许可业务，通知如下：

一、自 2015 年 9 月 1 日起，请登录国家质检总局网站（<http://sepsclient.cnse.gov.cn/>）进入特种设备境外行政许可系统申请。2015 年 9 月 1 日前，已递交书面资料进行申请的，仍按原许可程序办理。2015 年 11 月 30 日前，申请单位可采用网上申请或书面申请方式提出许可申请。2015 年 12 月 1 日起，除技术原因造成不能网上申请外，申请单位应采用网上申请方式提出许可申请。

二、申请过程中，有关系统使用问题，请咨询北京中认环宇信息安全技术有限公司，联系方式如下：

电话：+86(10)83886166

邮箱：caservice@cqc.com.cn

三、申请过程中，有关申请业务，请咨询国家质检总局特种设备许可办公室，联系方式如下：

电话：+86(10)59068662、8665

邮箱：selo@csei.org.cn

国家质量监督检验检疫总局
特种设备许可办公室
2015年8月26日

Announcement No.15 of SELO

Notice on Implementing Special Equipment Overseas Administrative Licensing System

Overseas special equipment manufacturers,

To implement the requirements of *Announcement on adjusting and reforming special equipment administrative licensing* (AQSIQ Announcement No.67, 2009) and *Related issues of implementing special equipments administrative licensing reformation* (AQSIQ Announcement No.478, 2009), and to enhance efficiency of special equipment administrative licensing and offer more convenience to the applicants for applying special equipment manufacture license, it is notified as follows.

1. From Sep.1st, 2015, the applicant can log in the website of General Administration of Quality Supervision Inspection and Quarantine of the People's Republic of China (AQSIQ) (<http://sepsclient.cnse.gov.cn/>), and enter the special equipment overseas administrative licensing system to submit application. The application, which was submitted before Sep.1st, 2015 can continue the application following the original procedure. The manufacturers can chose paper or through website for the submission of application before Nov.30, 2015. All the manufacturers shall submit the application on the website starting from Dec.1st, 2015 unless it is not

possible to apply through internet due to reasons caused by technical problems.

2. Any problems on using the system please consult *Beijing CQC Huanyu Information Security Technology Co.,Ltd.*

Tel: +86 10 83836166 Email: caservice@cqc.com.cn

3. Any questions on administrative licensing application please contact with *SELO*.

Tel: +86 10 59068662, +86 10 59068665

Email: selo@csei.org.cn

SELO of AQSIQ

Aug.26, 2015

Notice

This English translation version is for reference only. In case of any discrepancies between English and Chinese version, the Chinese version shall govern.